
Ιστορίες με ζώα 

Ο Μάγκας 

( Βιβλίο «Της γλώσσας ρόδι και ροδάνι», σελ. 50 – 52) 

 

Θέματα: √ Επίθετα (επανάληψη) 

                √ Μετοχές με λειτουργία επιθέτου 

  

1. Διαβάζω και μαθαίνω. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

2. Να σχηματίσεις τις παθητικές μετοχές των παρακάτω ρημάτων. 

 

α) οργίζομαι: οργισμένος, -η, -ο β) πρήζομαι: .............................................................. 

γ) μορφώνομαι: ............................................. δ) βάφομαι: ............................................................... 

ε) εκπαιδεύομαι: ............................................ στ) μουντζουρώνομαι: .............................................. 

ζ) ελευθερώνομαι: ......................................... η) συγκεντρώνομαι: .................................................. 

 

3. Να γράψεις τα ρήματα από τα οποία σχηματίστηκαν οι παρακάτω παθητικές μετοχές. 

 

α) θρεμμένος θρέφομαι  β) ζυμωμένος ............................................................ 

γ) μασκαρεμένος ............................................. δ) σιδερωμένος: ........................................................ 

ε) καθαρισμένος: ............................................ στ) κλαδεμένος: ........................................................ 

ζ) συγυρισμένος: ............................................. η) συγκινημένος: ....................................................... 

• Οι μετοχές της παθητικής φωνής τελειώνουν σε –μενος, -μενη, -μενο. 

Σχηματίζονται δηλαδή από ρήματα της παθητικής φωνής τα οποία τελειώνουν σε –μαι. 

Π.χ. δένομαι – δεμένος-δεμένη -δεμένο, οργίζομαι-οργισμένος – οργισμένη -οργισμένο 

• Οι παθητικές μετοχές χρησιμοποιούνται συχνά ως επίθετα και τότε λέγονται 

επιθετικές μετοχές. 

Π.χ. Όλοι θαύμασαν τον ανθισμένο κήπο. Το εκκλησάκι ήταν κτισμένο στο λόφο. 

• Οι μετοχές της παθητικής φωνής έχουν τρία γένη (αρσενικό, θηλυκό, ουδέτερο), 

δύο αριθμούς (ενικό και πληθυντικό) και κλίνονται όπως τα επίθετα. 



4. Να κλίνεις τη μετοχή ο ζυμωμένος, η ζυμωμένη, το ζυμωμένο σύμφωνα με το πιο κάτω 

παράδειγμα. 

 Αρσενικό Θηλυκό Ουδέτερο 

 Ενικός αριθμός 

Ονομαστική ο οργισμένος η οργισμένη το οργισμένο 

Γενική του οργισμένου της οργισμένης του οργισμένου 

Αιτιατική τον οργισμένο την οργισμένη το οργισμένο 

Κλητική οργισμένε οργισμένη οργισμένο 

 Πληθυντικός αριθμός 

Ονομαστική οι οργισμένοι οι οργισμένες τα οργισμένα 

Γενική των οργισμένων των οργισμένων των οργισμένων 

Αιτιατική τους οργισμένους τις οργισμένες τα οργισμένα 

Κλητική οργισμένοι οργισμένες οργισμένα 

 

 Αρσενικό Θηλυκό Ουδέτερο 

 Ενικός αριθμός 

Ονομαστική ο ζυμωμένος η ζυμωμένη το ζυμωμένο 

Γενική    

Αιτιατική    

Κλητική    

  

Ονομαστική    

Γενική    

Αιτιατική    

Κλητική    

 

5. Να ξεχωρίσεις τις λέξεις της παρένθεσης σε επίθετα και μετοχές. 

 

(πονηρή, ξεφλουδισμένη, χωρισμένο, χωριστό, κτυπημένος, διαβασμένος, ευγενικός, φλύαρος) 

 

Επίθετα: .................................................................................................................................................. 

Μετοχές: ................................................................................................................................................. 


